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Izveštaj sa turnira 2. runde kvalifikacija za Evropsko prvenstvo juniora (ECH U-20) u 
Frankfurtu (Nemačka) 

 
 
 
Mečevi jedne od grupa 2. runde kvalifikacija za Evropsko prvenstvo za juniore odigrani su u 
Frankfurtu u periodu od 01. do 03. aprila 2016. Ovo takmičenje je za mene bilo posebno 
značajno jer je u pitanju prvi turnir na kome sam imao prilike da učestvujem kao kandidat za 
međunarodnog sudiju nakon kursa. Kolege koje su zajedno sa mnom sudile ovaj turnir bili su 
Kiril Nesterenko (Rusija) – međunarodni sudija, Angel Romero Martinez (Španija) – 
međunarodni sudija i Nuno Maia (Portugal) – kandidat za međunarodnog sudiju. Tehnički 
delegat turnira bio je Lubor Halanda (Slovačka), dok je sudijski delegat bio Emanuel Kalis 
(Grčka). Na turniru su igrale selekcije Nemačke, Poljske, Danske i Mađarske. U nastavku ću 
iskoristiti priliku da prikažem kako je to sve izgledalo. 
 
Dan pred početak takmičenja pristigli su svi učesnici turnira zajedno sa delegatom i sudijama. 
Nakon dolaska i smeštanja u hotel, g. Halanda je održao sastanke sa ekipama, a nakon toga 
smo imali zajedničku večeru na kojoj smo iskoristili priliku da se svi upoznamo. Zvaničnog 
tehničkog sastanka na ovom turniru nije bilo. 
 
Sutradan nakon doručka imali smo kraći test iz pravila igre sa 20 pitanja (tačno/netačno i 
zaokruživanje), koji smo uspešno odradili. Nakon toga, g. Kalis je održao prezentaciju koja je 
trajala nekih pola sata i u kojoj je bilo reči o „tehnici suđenja“, psihologiji suđenja i 
pristupu/ponašanju sudija na međunarodnim takmičenjima. Iz izlaganja se može zaključiti da 
se na CEV takmičenjima dosta pažnje pridaje detaljima, kao i ukupnom izgledu i utisku koji 
svaki sudija ostavlja. Skrenuta nam je pažnja da se uvek ponašamo kao „deo tima“, da vodimo 
računa o protokolu, kao i o korektnom odnosu sa članovima ekipa.  
 
Nakon toga, saopštene su nam nominacije za utakmice tog dana. I narednih dana, nominacije 
su nam saopštavane prepodne za utakmice koje se igraju tog dana. S obzirom da je u pitanju 
bila moja prva međunarodna utakmica, moram da pomenem da mi je delegat pred početak 
turnira napomenuo da sudim onako kako sudim u Srbiji i da neće biti problema, što dovoljno 
govori o ugledu naše organizacije i sudija u Evropi. 
 
Utakmice su igrane u petak, subotu i nedelju, a ja sam bio delegiran za sledeće utakmice: 
 
1. dan: Poljska - Danska 3:0, II sudija (I sudija - Romero Martinez, ESP) 
2. dan: Danska - Nemačka 1:3, I sudija (II sudija – Romero Martinez, ESP) 
3. dan: Poljska - Nemačka 3:0, II sudija (I sudija – Nesterenko, RUS) 



 
 
 
Na utakmicama sam prvi put kao sudija imao prilike da se susretnem sa elektronskim 
zapisnikom. Od upotrebe tableta i slušalica, iako je isprva bilo predviđeno, odustalo se pred 
početak takmičenja. Doduše, drugog dana takmičenja, imali smo tehničkih problema sa 
zapisnikom pa smo koristili papirni zapisnik. Utisak je da elektronski zapisnik olakšava neke 
stvari i da, pod uslovom da nema tehničkih problema, ubrzava vođenje utakmice. Interesantno 
je spomenuti i da je jedan od linijskih sudija tokom turnira bio naš kolega iz Rume Srđan Arsić, 
nekadašnji član naše sudijske organizacije koji trenutno živi u Frankfurtu i sudi utakmice 
nemačke 2. lige. 
 
Zvaničnih sastanaka između delegata i sudija nije bilo tokom takmičenja, već smo o suđenju 
i utakmicama uglavnom razgovarali nakon doručka ili večere. Ocene su nam dostavljene 
naknadno. Komentarisanje je bilo vezano skoro isključivo za „kozmetičke“ detalje, protokol i 
nastup. Interesantno je npr. da same odluke tokom utakmice delegat nije želeo da 
komentariše, smatrajući da spadaju isključivo u domen sudijske procene. Generalno, najviše 
je bilo reči o sledećem: 
 

 Voditi računa o pravilnom pokazivanju znakova 

 Biti samouveren u nastupu, ali ne i nadmen 

 Držati koncentraciju tokom cele utakmice 

 Skraćivati pauze između nadigravanja koliko je god moguće i ne odlagati previše zvižduk 
za servis 

 Ne žuriti sa donošenjem odluka, prikupljati informacije od svih članova tima 

 Voditi računa o protokolu, obavezno počinjati utakmice na vreme 

 Ne seći previše igru, „keep the ball flying“ 

 Treba pomenuti i da je po najnovijim instrukcijama od strane FIVB-a iz januara, rezervnim 
igračima i članovima ekipe na klupi dozvoljeno da ustaju i raduju se nakon osvojenog poena 

 



Od ostalih crtica sa takmičenja, pomenuo bih i dobru organizaciju i uslove u kojima se turnir 
odvijao. Hala u kojoj su se utakmice igrale pripadala je lokalnoj srednjoj skoli (kapaciteta 300-
400 gledalaca) i bila je solidno popunjena sva 3 dana. Najbolja atmosfera je bila naravno u 
poslednjoj utakmici turnira Poljska-Nemačka, koja je odlučivala o direktnom plasmanu na 
evropsko prvenstvo i koju sam imao prilike da sudim kao II sudija. Iako se očekivala 
neizvesnija utakmica, Poljaci su uspeli lako da dobiju meč i tako se plasiraju na EP, dok su 
Nemačka kao drugoplasirana i Danska kao najbolja trećeplasirana ekipa morale da se 
zadovolje plasmanom u dodatne kvalifikacije. 
 
Slobodnog vremena nije bilo puno i trudili smo se da ga iskoristimo za šetnju i obilazak grada 
u pratnji domaćina. Ukupni utisci su pozitivni i moram istaći da je lep osećaj biti deo ovakvih 
turnira, uz zahvalnost svima na podršci i ukazanom poverenju do sada. 
 
 

Srdačan pozdrav, 
Jovan Jovanović  

 
 


